
Begrotingsraad op dinsdag 2 november 2021

Voorzitter
“De waarheid van gisteren is de onzekerheid van vandaag en de illusie van morgen” 
Deze quote van Frans Volmer typeert uitstekend de wijze waarop onze belangrijkste bron 
van inkomsten, namelijk de uitkeringen van het rijk fluctueren.
Ik doel dan niet alleen op de algemene uitkering, maar ook op de open-eind-financiering van 
het sociaal domein. Bij elke andere financiële regeling zou dit onacceptabel zijn.
Begin dit jaar werd op basis van de toen te verwachten middelen nog uitgegaan van een 
tekort van meer dan een miljoen voor de komende jaren. Gelukkig kwam in de loop van dit 
jaar meer geld beschikbaar waardoor de bezuinigingen beperkt kunnen blijven. Een aantal 
weken terug heb ik op het provinciehuis, bij het overleg met de Commissaris van de Koning, 
aangekondigd dat Wormerland ook dit jaar een realistisch sluitende begroting gaat 
aanbieden en deze ligt nu inderdaad ter bespreking voor ons.
Een groot compliment voor de portefeuillehouder en de verantwoordelijke ambtelijke dienst. 
Ze hebben zoals gezegd te stellen gehad met almaar wisselende input vanuit het rijk en dus 
voortdurend moeten schakelen, in samenwerking met het ombuigingsteam dat ook 
uitstekend werk heeft geleverd.
Tevens grote waardering voor de overzichtelijk opzet van de begroting met de voornemens, 
kosten, verschillenanalyse en reserves, een uitstekend leesbaar document. 
In dit verband wil ik verder de controlecommissie danken voor hun onvermoeibare inzet om 
ons allen in het rechte spoor te houden.

Voorzitter in het navolgende ga ik in op de inhoud van de begroting en doe dat aan de hand 
van de verschillende programma’s zoals we die in de begroting terugvinden.

1.Dienstverlening
We zijn blij dat nu eindelijk er een nieuwe gebruiksvriendelijke website wordt ontwikkeld 
immers op die manier kun je als gemeente de bereikbaarheid, de digitale dienstverlening en 
informatievoorziening op een hoger plan tillen.

2. Ruimtelijke ontwikkeling
Bij de bespreking van de kadernota heb ik de op stapel staande nieuwbouw projecten al de 
revue laten passeren. Ik zal dit niet herhalen zij het dat ik toch wil aanstippen dat na zoveel 
jaar eindelijk gaat worden gebouwd in de Zaandriehoek, compliment voor de 
portefeuillehouder.
Desalniettemin blijft de woningnood hoog. Wat dat betreft vinden we als CDA het ontzettend 
jammer dat het initiatiefvoorstel voor het bouwen in tweede lijn is afgeschoten door de 
provincie.
Ik heb begrepen dat zelfs het omzetten in een woonbestemming van vrijkomende 
stolpboerderijen niet wordt toegestaan. Te gek voor woorden immers juist om verloedering te 
voorkomen is het goed om de opstallen die niet meer voor landbouwkundig gebruik nodig 
zijn een andere bestemming te geven.
Het zou goed zijn om in regionaal verband hier toch met de provincie over in gesprek te 
gaan.
Volgend jaar wordt de nieuwe Omgevingswet ingevoerd en met het oog hierop zouden we 
volgens de bestuurlijke planning dit najaar de Omgevingsvisie vast stellen. Vraag aan de 
portefeuillehouder wanneer we een raadsvoorstel hiertoe mogen verwachten. Dezelfde 
vraag over het Bestemmingsplan landelijk gebied, dit ligt al twee jaar op de plank en staat 



ook voor dit najaar op de rol. Behandeling dringt in feite nog meer want destijds zijn er veel 
zienswijzen ingediend die op reactie wachten.

3. Sociaal domein
Voorzitter, mijn opa uit Dokkum alweer 55 jaar geleden overleden, gaf ons, als het over geld 
ging, het volgende advies: “Jongens, let op de kleine beetjes want de grote bulten waaien 
niet om”.
Maar helaas bij de jeugdzorg waaien de grote bulten wel om. Opnieuw moet er volgend jaar 
ca. € 350.000 extra bij en dan komt hier nog € 150.000 incidenteel voor de gezinscoaches 
over heen. Deze zouden een substantiële besparing moeten opleveren echter uit deze cijfers 
blijkt daar niets van. Overigens dit laat onverlet dat we wel goede berichten over de inzet van 
de coaches hebben gehoord.
Echter deze financiële ontwikkeling kan zo niet door gaan. Vorig jaar hebben we al gezegd 
dat goede zorg voor de jeugd voor op staat echter dat we twijfels hebben over de efficiency 
en het proces van aanbestedingen en dat op dat vlak de grip op de kosten moet verbeteren. 
Deze zomer bleek uit onderzoek van Follow the Money dat sommige instellingen door slim 
gebruik te maken van de aanbestedingsmogelijkheden miljoenen verdienen, dat het aantal 
zorgaanbieders steeg van 120 in 2014 naar 6000 nu en dat inmiddels 1 op de 10 kinderen in 
Nederland jeugdzorg heeft. 
Hier moet wat aan gebeuren en een budgetplafond is geen aanlokkelijke alternatief echter 
dreigt anders wel. Mijn vraag aan de portefeuillehouder bent u nog in control als het gaat om 
het beheersen van de kosten?
Dan de inwonerspas. Bijzonder jammer dat mede door de uit hand lopende kosten voor de 
jeugdzorg hier geen dekking voor is gevonden. Juist een dergelijke pas zou wellicht veel van 
de problematiek bij jongeren vanwege armoede kunnen voorkomen. Als we geloven in het 
nut van gezinscoaches moeten we ook geloven in het nut van de inwonerspas.
Bij dit raadsvoorstel staat ergens dat we voor de nieuwe raad financiële ruimte willen creëren 
voor nieuw beleid. Welnu bij deze een pleidooi voor de nieuwe raad om toch als eerste aan 
de invoering van de inwonerspas te denken.

4. Maatschappelijke participatie
Het afgelopen jaar hebben we stappen gezet bij het verduurzamen van onze 
sportvoorzieningen. Onder meer zijn afspraken gemaakt over de denkrichting voor het 
vernieuwen van de sporthal en verplaatsen van tenniscomplexen. Uitermate belangrijk voor 
het op peil houden van het voorzieningen niveau. Graag zouden we van de 
portefeuillehouder de laatste stand van zaken horen.
Een ander aandachtspunt betreft het realiseren van een kunstwerk met bomen in het 
dorpscentrum van Wormer waartoe we in de raad van 6 april jl. via een motie hebben 
besloten. Onder het kopje ‘Wat gaan we daarvoor doen’ op blz. 30 tref ik dit onderwerp niet 
aan en ga er dus vanuit dat inderdaad, zoals is besloten, de realisatie hiervan al dit najaar 
plaats vindt. Mijn vraag aan de portefeuillehouder klopt dit?

5. Leefomgeving
Uit de evaluatie is gebleken dat de aanpak met brieven naar ouders i.v.m. vaaroverlast heeft 
geholpen. Een goede aanpak die dus navolging verdient.
Onder dit programma valt ook het terugdringen van restafval. Dit voorjaar hebben we in de 
raad uitgebreid discussie gevoerd over het invoeren van het reycletarief en nadrukkelijk om 
een inzichtelijk overzicht van de kosten gevraagd. Hierbij is steeds aangegeven dat dit 
kosten neutraal zou zijn of zelfs ca. € 50.000 zou opleveren. Uit de verschillenanalyse op blz. 
41 wordt nu ineens gemeld dat de kosten € 106.000 hoger zijn met als reden: hogere kosten 
voor Cosensus als gevolg van kosten i.v.m. het recycletarief en hogere doorberekening van 
de werkorganisatie. Dit was toch dit voorjaar ook al bekend en waarom is het toen niet 
gemeld?



6. Bestuur en organisatie.
Om te beginnen, de griffieorganisatie is gelukkig weer op volle sterkte. Onze complimenten 
voor alle betrokken medewerkers maar vooral ook voor onze griffier hoe zij haar rol weer 
heeft opgepakt en tot uitvoering brengt. Chapeau!
Dan onze gezamenlijk ambtelijke organisatie met Oostzaan, OVER-gemeenten.
Er liggen moeilijke jaren achter ons maar er zijn verschillende aanwijzingen dat de weg naar 
verbetering is ingeslagen. Uit het bericht van 23 september jl. van OVER blijkt dat de 
verhoging van het budget met € 1,5 miljoen, eerder dit jaar, voldoende is om de kosten te 
dekken voor 2021. Verder hebben we begrepen dat ook het in deze begroting opgenomen 
budget voor OVER gemeenten toereikend is. 
Toch vraag aan de portefeuillehouder of hij dit kan bevestigen. 
Verder is met de komst van de nieuwe directeur de organisatie in stabieler vaarwater 
gekomen. Inmiddels is er een werkgroep in wording die beoogt op bestuurlijk niveau plooien 
glad te strijken. Bij een ambtelijke organisatie zoals de onze is het van eminent belang dat 
het bestuur op één lijn zit en alles wat daartoe bijdraagt is winst.

Al weer enige tijd zijn we als raad ons aan het beraden op de bestuurlijke toekomst van 
Wormerland. Als CDA zijn we zeer content hoe tot dusver uitvoering is gegeven aan de door 
ons en de VVD geïnitieerde motie om een raadsdebat te houden.
We zijn zeer benieuwd wat de bestuurlijke verkenning van het college oplevert en we zien 
echt uit naar de raadpleging van de inwoners. Het is super belangrijk om te weten wat de 
inwoners er van vinden welke kant het op moet. 
Het CDA is er voor om te strijden voor een behoud van een zelfstandig Wormerland. 
Schaalvergroting heeft op allerlei fronten al te veel schade teweeg gebracht.

Tenslotte dit is de laatste begrotingsbespreking van deze collegeperiode. In mijn betoog 
kwamen vooral punten aan de orde waarbij het niet goed gaat of vraagtekens zijn geplaatst.
Echter terugblikkend op de gehele college periode, er is heel veel wel goed gegaan en 
gerealiseerd, deels onder de moeilijk coronaomstandigheden. Onze welgemeende dank 
hiervoor aan het college.

Ik kom tot een afronding
Onze fractie is blij met deze programmabegroting. Het is een financieel sluitende begroting. 
Dit is met name belangrijk voor het behoud en verdere ontwikkeling van de bestuurskracht 
die op haar beurt weer belangrijk is voor blijvende zelfstandigheid van deze gemeente.

Onze fractie heeft deze begroting mede beoordeeld op basis van de kernwaarden van het 
CDA. Dit zijn “Goed rentemeesterschap”, “Gespreide verantwoordelijkheid”, “Solidariteit”, en 
“Publieke gerechtigheid”.

Onze fractie is voornemens om in te stemmen met deze begroting en steun te verlenen aan 
de voorgestelde beslispunten. 
Wij wensen het huidige en volgende college alle zegen en voorspoed bij de realisatie 
hiervan.

Namens CDA fractie Wormerland
Albert Stol


